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محمدحســین  گــروه سیاســی- 
روانبخش: »ما اهل فن نیســتیم که درباره 
جرح و تعدیل مســائل نظر بدهیم. کاری که 
از دســت بنده ساخته اســت دعا برای رفع 
مشکلات کشور است«؛ این سخنان آیت الله 
شــبیری زنجانی از مراجع تقلید در پاسخ به 
درخواست رهنمود ســید ابراهیم رئیسی در 
سفر اخیرش به قم این روزها بازتاب بسیاری 
داشته است. این سخن آیت الله زنجانی را اگر 
در کنار سخنان یک روز قبل رئیسی بگذاریم، 
تفاوت دو نوع نگاه به مساله »تخصص« را در 
آن می بینیم؛ رئیســی در در جمع اساتید و 
طلاب حوزه علمیه گفته بود: حوزه علمیه قم 

برای مشکلات راهکار ارائه دهد
اولین بار رسول جعفریان روحانی و استاد 
تاریخ دانشــگاه تهران در قالب توئیتی به این 
موضوع اشــاره کــرد و با نقل قــول مختصر 
ســخنان آیت الله شــبیری و رئیس جمهور 
نوشت: »حوزه دین درســت ارائه دهد، بقیه 

امور با متخصصین«. 
به این ترتیب گویا سخن آیت الله شبیری 
خلاصه نظر همه کســانی است که معتقدند 
داشتن توقع های بسیار نه تنها باعث افزودن 
اعتبار حوزه، روحانیت و فقه نمی شــود، بلکه 
بر وظیفه اصلی ارزشــمند، مهم و بزرگ این 
قشــر هم اثر نامطلوب می گذارد. اما سخنان 
روز پنج شــنبه سید ابراهیم رئیسی دقیقا در 
مقابل این نظر قرار داشت و می توان آن را هم 
نماینده نظراتی بدانیم که حل همه مســائل 
را از حوزه طلب می کند! وی در آن ســخنان 
گفت: نظام  مســائلی که امروز پیش روی ما 
قرار دارد بصورت مساله محوری توسط طلاب 
حوزه علمیه بحث شــود و راهکارهای برون 
رفت از مشــکلات مبتنی بر مبانی پیشنهاد 

و ارائه شود.

رئیــس جمهــور ویژگی حــوزه و علمای 
اســلامی را خودســاختگی و هدایــت مردم 
دانست و ادامه داد: علما و فقهای بسیاری در 
حوزه علمیه قم در طول تاریخ منشــا تحول 
بوده انــد و علما در تلاش بودند تا در جامعه 
فقه اجرا شــود. مــا معتقدیم فقــه می تواند 
پاسخگوی تمام نیازهای جامعه امروز بشری 
در حوزه هــای فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی، 

سیاسی و غیره باشد.
رئیســی گفت: ادعای اینکه فقه می تواند 
پاســخگوی تمــام نیازهای جامعه بشــری 
باشد یک مســاله کاملا علمی و منطقی است 
و قابلیــت اجرایی دارد. وجود کاســتی ها در 
جامعه کنونی ارتباطی با فقه ندارد و باید این 

مشکلات را در خودمان جستجو کنیم.
رئیســی گفت: برنامه توسعه هفتم کشور 
با استفاده از برنامه های توسعه قبلی در حال 

تدوین اســت و در این زمینــه حوزه علمیه 
می تواند نقش مهمی داشته باشد.

وی مشــکلات و آســیب های اجتماعی را 
مورد اشــاره قرار داد و اضافه کرد: در مبحث 
آســیب های اجتماعی و سایر آسیب ها مانند 
مشکلات نظام بانکی و اقتصادی باید به دنبال 

علل و عوامل آن برویم.
روز دوشــنبه عباس عبــدی روزنامه نگار 
برجســته اصلاح طلب نیز در توئیتی با نقل 
ســخن آیت الله سبیری زنجانی نوشت: »اگر 
دیگران هم مثل ایشان جایگاه خود را درست 
می شناختند، هم برای حوزه خوب بود و هم 

برای دولت و مردم«.
نکته دیگری که در خصوص درخواســت 
رئیســی برای ارائه راهکار از ســوی طلاب و 
رهنمود از ســوی مراجع به آن اشــاره شد 
رفتاری بود که از ســوی چند رسانه نزدیک 

به دولت با آیت الله صافی گلپایگانی از دیگر 
مراجع تقلید و در خصوص رهنمود ایشــان 
خطاب به محمدباقر قالیباف شــد. ایشــان 
در اوایل آبان ماه در دیــدار قالیباف تصریح 
کردند: » بنده بسیار نگران وضعیت اقتصادی 
و مشکلات مردم هستم، مردم نجیب و شریف 
کشور ما مستحق این وضعیت نیستند. گرانی 
برای مردم طاقت فرسا شده و تحمل آن برای 
مردم عزیزمان بســیار سخت و مشکل شده 
اســت. توصیه حقیر این است که باید با تمام 
کشــورهای دنیا با عزّت و اقتدار رابطه داشته 
باشیم. اینکه با بسیاری از کشورها قهر باشیم 
صحیح نیست و به ضرر مردم عزیزمان است. 
شما باید با عقلانیت و تعامل سازنده، حقوق 
ملــت را احقاق کنید. امــروز یکی از راه های 
اصلاح امور این است که با حفظ منافع کشور 
و با عزت، با جهان در ارتباط باشیم که خیلی 

از مشکلات برطرف خواهد شد.« این سخنان 
اما با هجمه رســانه ها و فعالان شناخته شده 
نزدیک به دولت همراه شد و متاسفانه نشان 
داد برخی حتی کوچکترین نقدی را از سوی 
مراجع تقلیــد نمی پذیرند! با این وصف بهتر 
بــود ابتدا دولتمردان موضــع محکمتری در 
قبال آن داستان اتخاذ می کردند و بعد از آن 

درخواست رهنمود داشتند! 
اشــاره به ایــن نکته هم مفید اســت که 
البته  ســخنان آیت الله شــبیری زنجانــی 
محدود به ســخن نقل شــده نبود. ایشــان 
همچنیــن در دیدار رئیــس جمهور اخلاص 
در عمــل را لازمه عنایت خداونــد متعال و 
اولیاء الهی دانســته و فرمودند: بشر از اشتباه 
مصون نیست و فقط افراد معدود و مشخصی 
دارای عصمــت هســتند و لذا بــرای مصون 
 ماندن از اشــتباه نیازمند اخلاص و توســل 

هستیم.
این مرجع تقلید شــیعیان تاکید کردند: 
مســئولان هم تلاش کنند که اقداماتشــان 
خالصانه باشــد و ارتباط خود را با اولیاء الهی 

قطع نکنند. اخلاص نتیجه مثبت دارد.
آیت الله شــبیری تغییر شرایط در زندگی 
فــردی و اجتماعــی را منوط بــه اراده افراد 
دانســته و تصریح کردنــد: خداوند در قرآن 
رُ مــا بقَِوْمٍ حَتَّی  می فرمایــد » إنَِّ الَلهّ لا یغَُیِّ
رُوا ما بأَِنفُْسِهِمْ«. در جامعه وقتی مشکلات  یغَُیِّ
رفع می شــود که همه به وظایف خود عمل 

کنند.
این مرجــع تقلید شــیعیان دعــا برای 
مســئولان خدمتگــزار و رفع مشــکلات را 
وظیفه همگانی خواندند و افزودند: دعا برای 
مســئولان خدمتگــزار دعای برای شــخص 
نیســت. بلکه دعا برای حل مشــکلات و دعا 

برای عموم است.

آیاتذکرمراجعتقلیدبهرئیسجمهورعملیمیشود

توجهبهرهنمودمراجعیادرخواستراهکارازطلبهها؟

رئیس جمهوری گفت: اگر شــخصیت یک  فرد بســیار 
توسعه یافت دیگر فقط یک فرد حقیقی نیست، بلکه توسعه 
وجودی، او را شــخصیتی می کند که به عنوان یک ملت و 
یک مکتب از او یاد می شــود و این مکتب نه با ترور از بین 

می رود نه با موشک.
به گزارش ایسنا، ســیدابراهیم رئیسی طی سخنانی در 
مراسم دومین سالگرد شهادت سردار قاسم سلیمانی که در 
مصلی تهران برگزار شــد، با بیان اینکه شهید سلیمانی نه 
بــه عنوان یک فرد که به عنــوان یک فرهنگ، راه و مکتب 
از ســوی رهبری انقلاب اسلامی معرفی شد، اظهار کرد: اگر 
شخصیت یک فرد بســیار توسعه یافت دیگر فقط یک فرد 
حقیقی نیست، بلکه توسعه وجودی، او را شخصیتی می کند 

که به عنوان یک ملت و یک مکتب از او یاد می شود.
وی افــزود: این مکتب نــه با ترور از بین مــی رود نه با 
موشــک. مکتب می ماند و بقا دارد. امیرالمومنین وقتی که 
مالک اشتر به شهادت رســید در کلامی تاکید فرمودند که 
او از یک وسعت وجودی برخوردار شده است که راهش، راه 
امیرالمومنین است. راه حاج قاسم هم ادامه راه امام خمینی 

و امام خامنه ای است.
رئیس جمهــور  تصریح کرد: او اهــل صدق، اخلاص و 
دلدادگی به خدا بود. برای کارهای بزرگ فقط خشیت الهی 

می تواند کمک کننده باشد تا از هیچ چیز و هیچ کس هراس 
نداشــته باشیم. رمز موفقیت حاج قاسم هم همین خشیت 
الهی بود. او با علم به قدرت ظاهری آمریکا و همپیمانانش، از 

عمق جان عقیده داشت آمریکا هیچ غلطی نمی تواند بکند.
رئیســی در ادامه با بیان اینکه او ســردار و شــخصیت 
نظامی بود، ولی نباید فقط به عنوان شــخصیت نظامی دید، 
افزود: او دارای فرهنگ بود. او تخصص فتح ســرزمین های 
اشغال شده را داشــت، تخصص فتح دل ها را داشت. و فتح 
دل ها مهمتر از فتح سرزمین هاســت. فتــح دل ها با پول و 
قدرت اتفاق نمی افتد. او روح بزرگی داشت که به تعبیر قرآن 
درباره یاران رســول الله دربرابر دشنمان سخت بود، اما در 

مقابل دوستان و مظلومان رحما بینهم بود.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه حاج قاسم مرد میدان شد، 
چون ظرفیت داشت، گفت: او در منطقه ظرفیت سازی کرد 
و جوانان منطقه را برای دفاع از دین، منطقه و کشورهایشان 
بسیج و به خط کرد و نتیجه، مرگ داعش و پیروزی جبهه 
مقاومت شد. دشمن از حزب الله نگران بود، اما حزب الله به 

یک جبهه مقاومت در منطقه تبدیل شد.
وی افزود: شــهید ســلیمانی به وضع موجود قانع نبود. 
تفکرش و نگاهش انقلابی بود و قانع نمی شــد و معتقد بود 
آنچه در توانش بود باید به کار گرفته شــود و اینگونه پیش 

رفت. نگاه او تمدنی و تشکیل مدنیتی به نام دین در منطقه 
بود و همین نگاه دشــمن را شکســت داد. او هم شجاعت 

داشت و هم عقلانیت.
رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه سردار سلیمانی بن 
بست شکن بود و هیچ مانعی را پیش روی خود به رسمیت 
نمی شــمارد، اظهار کرد: حاج قاسم بصیرت داشت. دشمن 
تصور کرد روز ۱۳ دی روز پایان حاج قاســم است، اما زهی 
خیال باطل و این روز شــد روز تولد دیگر حاج قاســم و تا 
زمین، زمین است و زمان، زمان، عمر او ادامه خواهد داشت .

وی ادامه داد: می خواستند عاشورا پایان حسین)ع( باشد، 
اما عاشــورا روز تولد کربلاییان شد. رهبری درست فرمودند 
که شهید سلیمانی بســیار خطرناک تر از سردار سلیمانی 
خواهد بود. وصیت سردار سلیمانی به عنوان منشور انقلاب 
اسلامی باید در جامعه جلوه بیشتری یابد. او معتقد بود اگر 
این خیمــه بماند همه حرم ها می مانــد، اما اگر این خیمه 
آســیب ببیند همه حرم ها آسیب می بیند، پس باید تلاش 
کنیم نظام حفظ شــود، سعادت ما در حفظ نظام جمهوری 

اسلامی است.
رئیسی با بیان اینکه سردار سلیمانی همه جا دنبال حل 
مشکلات مردم بود، گفت: این شهید در دوره ای که من در 
آستان قدس رضوی بودم به من می گفت برای خانواده های 

فاطمیون کاری انجام دهید.
وی افزود: سردار ســلیمانی یک دیپلمات مقتدر و یک 
میــدان دار بود که خوش درخشــید. او فــردی انقلابی و 
فراجناحی بود و مسئله اش نجات اسلام و دفع شر، فساد و 
ظلم بود. سردار سلیمانی از سنی، شیعه، فلسطینی، لبنانی، 
یمنی، ایزدی و مســیحی دفاع می کرد و نگاهش دفع شــر 
دشمن و آزادسازی منطقه بود.این شهید هم ظرفیت داشت 
و هم در جهان اسلام ظرفیت سازی کرد. وی این ظرفیت را 

از عبودیت پروردگار پیدا کرد.
رئیسی در ادامه گفت: باید رئیس جمهور وقت آمریکا که 
دستور ترور شهید سلیمانی را صادر کرد محاکمه و قصاص 
شــود و حکم خدا درباره او اجرا شود. اگر سازوکار محاکمه 
ترامپ، پمپئو و دیگران در دادگاه فراهم شد و آن ها مجازات 

شدند فبها، والا دست انتقام از آستین ملت بیرون می آید.
رئیس جمهور در پایان خطاب به مســئولان نظام بیان 
کرد: پیام شهید سلیمانی برای همه ما این است که باید در 
مسیر خدمت به مردم گره گشــایی از زندگی آن ها، نجات 
اقتصاد کشــور و پیشــبرد اهداف انقلاب هیچ مانعی را به 
رسمیت نشماریم و با فرهنگ »ما می توانیم« و با تمام قوت 
کارها را به پیش ببریم و رضایت خدا و شاد کردن دل مردم 

را پیشه کنیم.

رئیس قوه قضائیه به دادستان کل کشور مأموریت داد 
با همکاری سازمان زندان ها و شورای حل اختلاف حداکثر 
تا پایان ســال جاری، نســبت به تعیین تکلیف محکومان 
قدیمی پرونده های قصاص که در مواردی حتی بیش از سه 

دهه هست در زندان به سر می برند اقدام کند.
به گزارش قوه قضائیه، حجت الاســلام والمســلمین 
محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه در نشست شورای عالی 
قوه قضائیه گفت: دولت، قوه قضائیه و وزارت امور خارجه 
بایــد از همه ظرفیت های قانونــی و حقوقی برای تعقیب 
جنایتکارانی که مبادرت به ترور حاج قاســم و همرزمانش 
کردنــد اســتفاده کننــد و در دادگاه ها و ســازمان های 
بین المللی و همچنین دادگاه های داخلی عاملان و آمران 

این جنایت را تعقیب کنند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ضمن تقدیر 
از اقدامات رئیس کل دادگســتری و دادستانی تهران در 
راستای تعقیب عاملان و آمران ترور سردار سلیمانی گفت: 
در  راســتای رســیدگی به پرونده ترور سردار سلیمانی و 
همرزمانش پرونده های کیفری و حقوقی تشــکیل شده و 
با مســئولان قضایی کشــور عراق نیز نشست هایی برگزار 
شده است؛ علی ایحال باید امر پیگیری پرونده ترور شهید 

سلیمانی با جدیت دنبال شود.
حجت الاســلام والمسلمین محســنی اژه ای در ادامه 
نشســت امروز شــورای عالی قوه قضائیه به دادستان کل 
کشور مأموریت داد با همکاری سازمان زندان ها و شورای 
حل اختلاف حداکثر تا پایان سال جاری، نسبت به تعیین 
تکلیف محکومان قدیمی پرونده های قصاص که در مواردی 
حتی بیش از ســه دهه هســت در زندان به سر می برند  

اقدام کند.
رئیس قوه قضائیه بر اســتفاده حداکثــری از ظرفیت 
مردم، صاحبان نفوذ و صاحبان کلام برای گذشت اولیای 

دم از تقاضــای قصاص تاکید کرد و گفت: قصاص هر یک 
نفر در جامعه، مشــکلات بسیاری را برای آینده فرزندان و 

خانواده او به وجود می آورد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه 
اگر، ولی یا اولیای دم در مرحله اول راضی به صرف نظر از 
قصاص نشدند، نباید ناامید شوند و باز هم باید اقدام کنند، 
تصریح کــرد: در خصوص محکومان قصاص قدیمی که در 
زندان هستند، اما اولیای دم نه حکم را اجرا می کنند و نه 
رضایت می دهنــد چنانچه اولیای دم عذر موجهی ندارند، 
ماده ۴۲۹ قانون مجازات اســلامی تکلیف را روشن کرده 
و امــکان اخذ تضمین مناســب و آزاد کــردن این نوع از 
زندانیان محکوم به قصاص فراهم اســت؛ البته تشخیص 

تضمین مناسب با قاضی است.
محســنی اژه ای در همین رابطه بــه پرونده برخی از 
محکومین به قصاص که بــه دلایل مختلف از جمله عدم 
پرداخــت فاضل دیه از ســوی اولیای دم یــا جهات دیگر 
چندین سال اســت که در زندان بلاتکلیف به سر می برند 
اشــاره کرد و گفت: از یکی از اســتان ها که کسب اطلاع 
کردم متوجه شــدم که محکومی از ســال ۶۳ که مرتکب 
قتل شــده و محکوم به قصاص گشته است، در زندان در 
وضعیت بلاتکلیفی به ســر می برد که این امر آسیب های 

زیادی را به لحاظ روانی برای فرد محکوم ایجاد می کند.
رئیــس عدلیه در همین راســتا  با اشــاره به اهمیت 
گذشــت و بخشــش و درعین حال حق اولیای دم برای 
قصاص گفت: شــورای حل اختلاف در این خصوص باید 
جدی تر وارد عمل شــود ، ســوابقی از افــراد محکوم به 
قصاص در معاونت اول قوه قضائیه گردآوری شده است که 
دادســتان کل کشور و شورای حل اختلاف با دریافت این 
ســوابق و تکمیل آن تا پایان سال نسبت به تعیین تکلیف 
افــرادی که در پرونده های قتل عمــد محکومیت قصاص 

پیدا کرده اند مبادرت کند.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه با تبیین دلایلی که باعث 
بلاتکلیفی محکومان بــه قصاص در پرونده های قتل عمد 
می شــود، بر ضرورت توجه به مــاده ۴۲۹ قانون مجازات 
اســلامی ناظر بر مواردی که محکوم به قصاص، در زندان 
اســت و صاحب حق قصاص، بدون عذر موجه یا به علت 
ناتوانــی در پرداخــت فاضل دیه، مرتکــب را در وضعیت 

نامعین رها می کند، اشاره کرد.  
رئیس قوه قضائیه در ادامه نشســت امروز شورای عالی 
قوه قضائیه به موضوع گذراندن دوران محکومیت و تحمل 
کیفر در زندان های محل ســکونت افراد محکوم اشــاره 
کرد و در این زمینه به مســئولان ذیربط تاکید کرد وقتی 
محکومــی از طرف یک حوزه قضایی که در آن محکومیت 
یافتــه به حوزه قضایی مرتبط با محل ســکونتش منتقل 
می شــود، حتما  باید از طرف حوزه قضایی مبدأ، پرونده 
این محکوم از جهات مختلف نظیر بهره مندی از تأسیسات 
ارفاقی، مرخصی ، اســتفاده از پابنــد و نیابت های قضایی 
شفاف و روشن شــود و اگر لازم است حوزه قضایی مبدأ 
اختیارات حقوقــی لازم را به حوزه قضایی مقصد تفویض 

کند.
حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای در ادامه با 
اشاره به اهمیت سرکشــی مقامات و مسئولان قضایی از 
زیرمجموعه های خود و ملاقات چهره به چهره با کارکنان 
دســتگاه قضایی گفت: همه مقامات و مسئولان قضایی و 
همچنین روســای کل دادگستری های استان ها، سرکشی 
از مراجــع و مراکز و ســازمان های زیرمجموعه و ملاقات 
چهره به چهره و بدون واســطه با کارکنان دستگاه قضایی 
را در برنامه های کاری خود بگنجانند، چرا که این امر تأثیر 
شگرفی در پیشــبرد امور و آگاهی مقامات و مسئولان از 

نقاط قوت و ضعف مجموعه تحت مدیریت دارد.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای همچنین از 
مقامات و مسئولان قضایی که در مرکز ارتباطات مردمی قوه 
قضائیه برای دیدار بدون واسطه با مردم و استماع مسائل 
و رفع مشــکلات آنها حضور پیدا می کنند تقدیر به عمل 
آورد و به حضور شــب گذشته خود برای اقامه نماز مغرب 
و عشــاء در یکی از مســاجد تهران و ملاقات و شــنیدن 
مشــکلات تعدادی از مردم به صــورت چهره به چهره در 
حاشیه اقامه نماز اشاره کرد و تأکید داشت: حضور در متن 
مردم برکات بســیاری دارد و پیشنهادات و انتقادات ارائه 
شــده از جانب مردم متدین و دلسوز، بسیار راهگشا است. 
رئیس دستگاه قضا همچنین به بازدید سرزده هفته پیش 
خود از  دادسرای کارکنان دولت )ناحیه ۲۸ تهران( اشاره 
کرد و گفت: در جریان بازدیدی که از دادســرای کارکنان 
دولت داشتم  متوجه شــدم که ۵ بازپرس این دادسرا به 
منظور تسریع در خدمت رسانی قضایی و حقوقی به مردم 
در هفته حدود ۴ شــب به منزل خود مراجعه نمی کنند و 
تا پاسی از شب مشغول رســیدگی به پرونده های قضایی 

هستند.
رئیس عدلیه در ادامه نشست شورای عالی قوه قضائیه 
به معاون اول دســتگاه قضایی ماموریت داد تا با همکاری 
مرکز آمــار و فناوری اطلاعــات قوه قضائیــه و معاونت 
راهبردی دســتگاه قضایی و روســای کل دادگستری ها 
نســبت به رفع برخی اشــکالات و ابهامــات در آمارهای 
قضایی و تدقیــق و تثبیت این آمارها اقدام کنند و تاکید 
کرد:  وجود اشکالات و ابهامات در آمارهای ناظر بر میزان 
پرونده های قضایــی در حوزه های مختلف از جمله میزان 
پرونده هــای ارجاعی بــه دادگاه هــای تجدیدنظر، میزان 
مصالحه در پرونده های شــوراهای حــل اختلاف و غیره  
باعث بروز آسیب و  بعضاً فساد، اخلال در برنامه ریزی ها و 

تأخیر در پیشبرد امور می شود.

امیــر دریادار ســیاری جوانــان نخبــه را تکیه گاه و 
آینده ســازان کشور دانســت و گفت: نخبگان می توانند با 
بهره گیری از ظرفیت های داخلی، مشکلات را مرتفع کنند.
بــه گــزارش روابــط عمومی ارتــش، امیــر دریادار 
حبیب الله ســیاری معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری 
اسلامی ایران صبح دوشنبه در مراسم افتتاحیه هفدهمین 
دوره رزم مقدماتی نخبــگان وظیفه نیروی زمینی ارتش 
که در مرکز آموزشــی شــهدای ۰۱ نیروی زمینی ارتش 
برگزار شــد، اظهار داشــت: نخبگان و جوانان، تکیه گاه و 

آینده سازان کشور هستند.
وی خطــاب به نخبگان وظیفه گفت: شــما جمعی از 
نخبگان در تخصص های مختلف هســتید که می توانید با 
بهره گیری از ظرفیت های داخلی، مشکلات را مرتفع کنید.
معاون هماهنگ کننــده ارتش ادامه داد: این دوره های 
آموزشــی به صورت ویژه برنامه ریزی می شــود و برخلاف 
دیگر دوره های جذب ارتش تلاش شــده تا در زمان یک 
ماه برنامه ریزی های لازم با توجه به سطح سواد و تخصص 

شما صورت گیرد.

امیر دریادار ســیاری افزود: شما عزیزان در این دوره با 
مسائلی چون سازمان ها، سوابق، فرهنگ سازمانی ارتش و 
اندکی با رزم مقدماتی و سایر تخصص ها و به دست گرفتن 
سلاح آشنا می شوید و بعد به کار علمی خود پرداخته و در 
جهت حل مشکلات علمی نیروهای مسلح گام برمی دارید.

وی اظهار داشت: ســازماندهی شما و ترکیب شما در 
گردان های آموزشــی و فرماندهان شما به صورت ویژه در 

نظر گرفته شده است.
معاون هماهنگ کننده ارتــش اضافه کرد: ارتش برای 
حفظ توان دفاعی و بازدارندگی و آمادگی انجام مأموریت 
و مقابلــه با تهدیــدات، نیاز به پیشــرفت علمی و جذب 
نیروی انســانی کارآمد دارد، از این رو، بخشی از کارکنان 
ما را ســربازان وظیفه تشــکیل می دهد که بــا توجه به 

تخصص های خود به سازمان ارتش اضافه می شوند.

امیردریــادار ســیاری دوران ســربازی را یکــی از با 
ارزش ترین دوره ها برای ساخت جوانان و دوره ارزشمندی 
در تأمین امنیت کشور دانست و تأکید کرد: سربازان نقش 

بسیار مهمی در تأمین امنیت کشور دارند.
وی با اشــاره به خدمات و رشــادت های رزمندگان و 
نیروهــای وظیفه در دفاع مقدس بیان کرد: تنها در ارتش 
در آن دوران بیش از دو میلیون و ۶۰۰ هزار سرباز وظیفه 
خدمــت کرده اند و موفقیت های به دســت آمده به برکت 
مجاهدت سربازان وظیفه بوده که دوشادوش سایر نیروها 
از کشــور ما در برابر تهاجم دشمن تا بن دندان مسلح، از 

عزت و تمامیت ارضی کشور دفاع کردند.
معاون هماهنگ کننــده ارتش برخورداری از تجهیزات 
نظامی در دفاع از کشــور را بسیار مهم و حیاتی برشمرد و 
افزود: ما از ابتدای انقلاب تحریم بودیم، اما دســتور امام 

خمینــی )ره( این بود که بروید و خودتــان تجهیزات را 
تولید کنید؛ لذا نخبگان در تولید تجهیزات و ســلاح های 
مــورد نیاز نقش اساســی ایفا کردند و بــا مجاهدت های 
مختلف و استفاده از خلاقیت توانستند تجهیزاتی بسازند 
که در دفاع مقدس راهگشــا شــود؛ درواقع نخبگان نیاز 

نیروهای مسلح را در شرایط تحریمی، تأمین کردند.
امیر دریاری سیاری تأکید کرد: موفقیت های نیروهای 
مســلح به برکت خون شــهدا و مجاهدت هــای مختلف 
پیشکســوتان به دســت آمده اســت، لذا امروز باید قدر 
فرصت ها را بدانیم و در جهت رفع نیازهای کشور حرکت 

کنیم.
وی گفــت: امروز نــوع تهدیدات متفاوت شــده و اگر 
ملتی قادر به دفاع از خود نباشــد، قطعاً آســیب خواهد 
دید، از این رو تولید علــم و دانش برای تأمین تجهیزات 
مــورد نیاز در راســتای مقابلــه با تهدیدات نــو بر عهده 
نخبــگان و جوانان اســت که باید در این مســیر حرکت 
 و با نــگاه به آیند در جهت تأمین نیازمندی های کشــور

 حرکت کنند.

رئیسجمهوردرمراسمدومینسالگردشهادتسردارسلیمانی:

مکتبسردارسلیمانینهباترورازبینمیرودنهباموشک

دستوررئیسقوهقضائیهدربارهپروندههایقدیمیقصاص

معاونهماهنگکنندهارتش:

نخبگانتکیهگاهکشورهستند

جامعهدیگرکششافزایشقیمتهیچفرآوردهایرا
ندارد

یک عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه جامعه 
دیگر کشــش افزایش قیمت هیچ فرآورده ای را نــدارد، گفت: در لایحه بودجه  
۱۴۰۱ که دولت تقدیم مجلس کرده  اســت، برنامه ای برای گران کردن بنزین 

وجود ندارد.
احمد مرادی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه »در لایحه بودجه  ۱۴۰۱ که 
دولت تقدیم مجلس کرده  است، برنامه ای برای گران کردن بنزین وجود ندارد«، 
اظهار کرد: امروز جامعه دیگر کشــش افزایش قیمت هیچ فرآورده ای را ندارد و 

دولت باید با ارائه مشوق هایی، مصرف سوخت را بهینه و کنترل کنند.
وی همچنین درباره اجرای آزمایشــی ســهمیه بنزین به صورت تخصیص 
ســهمیه به کارت ملی افراد به جای شــماره پلاک خودروها در برخی مناطق 
کشور، گفت: این شیوه سهمیه بندی بنزین از طرح هایی است که مطرح شده و 
دولت نیز نســبت به اجرای آن بی میل نیست، اما بعید می دانم در این شرایط 
بخواهد اجرایی شود؛ این طرح بصورت پایلوت در قشم و کیش در حال اجراست 

که مشکلات خودش را نیز به همراه داشته است.
این عضو کمیســیون انرژی مجلس افزود: تا کنون با مجلس در این موضوع 

هماهنگی ای انجام نشده است.
بنا بر اعلام مسئولان، اجرای طرح تخصیص سهمیه ماهانه ۲۰ لیتر بنزین به 
کارت ملی افراد به جای شــارژ کارت سوخت بر اساس پلاک هر خودرو که در 
جزیره کیش به اجرا درآمده اســت، صرفاً جنبه آزمایشی دارد و بعد  از اصلاح 

اشکالات احتمالی در مناطق دیگر اجرایی خواهد شد.

ابلاغمصوبهتشکیلوتعیینترکیبکارگروهویژه
اقتصاددیجیتالتوسطمخبر

معاون اول رئیس جمهور مصوبه مربوط به تشکیل و تعیین ترکیب کارگروه 
ویژه اقتصاد دیجیتال و حدود اختیارات تفویضی هیئت وزیران در این کارگروه 

را ابلاغ کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دفتر هیئت دولت، هیئت وزیران در جلسه 
مــورخ ۸ دی ۱۴۰۰ و در راســتای تصمیم دولت مبنی بر تشــکیل کارگروه 
ویــژه اقتصاد دیجیتال با هدف راهبری و هماهنگی توســعه اقتصاد دیجیتال 
و دستیابی به کســب سهم ۱۰ درصدی اقتصاد دیجیتال از کل اقتصاد کشور، 

ترکیب کارگروه مذکور و حدود اختیارات تفویضی خود در آن را تعیین کرد.
به موجب ایــن مصوبه، کارگروه ویــژه اقتصاد دیجیتال مرکــب از وزرای 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، امور اقتصادی و دارایی، صنعت، معدن و تجارت، 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح، معاون علمی و 
فناوری رئیس جمهور و رئیس کل بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تشکیل 

می شود.
توسعه زیرساخت های اقتصاد دیجیتال، برطرف کردن موانع و شتاب بخشی 
به شــکل گیری زیســت بوم اقتصاد دیجیتال در کشور، حمایت از پلتفرم ها و 
کســب و کارهای دیجیتال و فناوری پایه در کشــور، بسترسازی برای توسعه 
اشــتغال فناوری پایه در کشور، برطرف کردن موانع فعالیت پلتفرم های ایرانی 
در ســطح بین المللی و توسعه مهارت های الزام آور اقتصاد دیجیتال، از جمله 

وظایف کارگروه یاد شده است.
همچنین بر اســاس اصل )۱۲۷( قانون اساســی جمهوری اســلامی ایران، 
اختیارات رئیس جمهور و هیئت وزیران به عنوان نماینده ویژه به کارگروه مذکور 
تفویض و تصمیمات کارگروه در خصوص امور اجرایی موضوعات یادشده که با 
اکثریت آرای اعضا اتخاذ می شــود، در حکم تصمیمات رئیس جمهور و هیئت 
وزیران بوده و با رعایت ماده )۱۹( آیین نامه داخلی هیئت دولت ابلاغ می شود.

اختیارات هیئت وزیران در تصویب مقررات مربوط به موضوعات یادشــده، 
براســاس اصل )۱۳۸( قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران نیز به وزرای عضو 
کارگروه تفویض می شــود. ملاک تصمیم گیری در این موارد موافقت اکثریت 

وزیران عضو کارگروه می باشد.
کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال موظف اســت گزارش عملکرد ماهانه خود را 

به رئیس جمهور ارائه کند.

اظهارنظرنمایندهمجلسدربارهورودبانوان
بهورزشگاهها

نماینده مرند در مجلس شورای اسلامی گفت: ما می توانیم جایگاه ویژه بانوان 
در تمام ورزشگاه ها داشته باشیم و بسترها را برای آیندگان فراهم کنیم.

به گزارش ایسنا، معصومه پاشایی، نماینده مرند در مجلس شورای اسلامی در 
حاشیه دیدار دو تیم پرسپولیس و ذوب آهن اظهار کرد: این برای اولین بار است 
که یک نماینده مجلس خانم در ورزشــگاه آزادی حضــور پیدا می کند و این 
تجربه خیلی خوبی اســت. خبرنگاران خانم را هم که دیدم بسیار افتخار کردم. 
باید بســتر ورود تماشاگران خانم به ورزشگاه فراهم کنیم چون در یک دهکده 
جهانــی داریم زندگی می کنیم و نمی توانیم خلاف جریان آب حرکت کنیم. او 
اضافه کرد: می توانیم جایگاه های ویژه را برای بانوان فراهم کنیم و حیف اســت 
که همه از این لذت برخوردار نباشــند. مشــکلی برای حضور من در ورزشگاه 
نبود چون جایگاه من جایگاهی است که راحت تر می توانم به ورزشگاه بیایم اما 
مسوولان باید شرایطی را فراهم کنند که همه بانوان بتوانند وارد ورزشگاه شوند.
نماینده مرند در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: ورود بانوان یکی از مواردی 
هســت که فیفا در حال بررسی آن اســت و من هم موافق این مساله هستم. 
امیدوارم تمام دختران ایران عزیزمان در ورزشگاه حضور پیدا کنند. ما می توانیم 
جایگاه ویژه بانوان درتمام ورزشــگاه ها داشته باشیم و بسترها را برای آیندگان 

فراهم کنیم.     
وی بــا بیان این که »ما هم باید مثل تمام دنیا فوتبال را آزاد کنیم« گفت: 
فوتبال باید در دست بخش خصوصی باشد و دولت روی آن اشراف نداشته باشد. 
البته در همه جا فوتبال یک صنعت است که دید تجارتی و صنعتی هم در آن 
وجود دارد. به همین دلیل من حمایت کنم که فوتبال بیش تر در دست بخش 
خصوصی باشــد. معصومه پاشایی درباره مشکلات تراکتور و مطرح شدن بحث 
انتقال این تیم به هیات فوتبال استان آذربایجان شرقی گفت: این تیم برای کل 
مردم ایران و به خصوص مردم استان آذربایجان شرقی ارزش دارد. اخیرا آقای 
زنوزی دیگر آن توجه ویژه را نسبت به گذشته به این تیم ندارد و بحث ما این 
است که این مالک را مجبور کنیم تا توجهش را به تیم بیش تر کند و جلساتی 
هم در این رابطه داشتیم و فردا هم یک جلسه خصوصی داریم. اگر بشود صنایع 
مس می خواهد این تیم را حمایت کند و حیف اســت چنین تیم پر هواداری از 

بین برود یا ضعیف شود.

پایاناولینجلسهدادگاهپروندهشهرداریلواسان
اولین جلسه دادگاه رسیدگی به پرونده موسوم به شهرداری لواسان و اعضای 
شورای شهر لواسان و سایر متهمان روز گذشته  در شعبه ۵ دادگاه کیفری یک 
اســتان تهران برگزار شد. در این جلسه کیفرخواست ۵۱ نفر از متهمان پرونده 
موسوم به لواسان قرائت شد و پس از آن علی حیدریان شهردار سابق لواسان و 

متهم ردیف اول پرونده به دفاع از خود پرداخت.
پس از پایان این جلســه، قاضی بابایی رئیس دادگاه، ادامه رســیدگی را به 

امروز )سه شنبه( ۱۴ دی ماه موکول کرد.

حضورپنجقاضیجدیددرمجتمعجرائماقتصادی
رئیس کل دادگستری استان تهران با اعلام حضور پنج تن از قضات جدید در 
مجتمع رسیدگی به جرائم اقتصادی گفت: فرآیند رسیدگی به پرونده های این 
مجتمع در یک مسیر مناسب تر و در عین حال با دقت و سرعت بیشتر صورت 
می پذیرد. به گزارش دادگستری کل استان تهران، سه روز پس از نشست رئیس 
کل دادگستری استان تهران با قضات مجتمع ویژه رسیدگی به جرائم اقتصادی،  
صبح امروز دادگاه رسیدگی به اتهامات شهردار و اعضای شورای شهر لواسانات 
برگزار شــد.  القاصی مهر  رئیس کل دادگستری استان تهران  با اعلام حضور 
پنج تن از قضات جدید در مجتمع جرائم اقتصادی گفت: فرآیند رســیدگی به 
پرونده های این مجتمع در یک مسیر مناسب تر و در عین حال با دقت و سرعت 

بیشتر صورت  می پذیرد. 
القاصی مهر افزود:  عزم قوه قضائیه خصوصاً ریاســت معزز قوه بر آن اســت 
که با مفســدین نظام و مخلین در نظام اقتصادی و ارزی کشور بدون اغماض و 
با رعایت کامل موازین قانونی برخورد شــود و آنچه که در این رســیدگی حائز 
اهمیت است، اینکه به صورت تخصصی به پرونده ها و جرائم رسیدگی می شود.
در پرونده شــهردار و شــورای شهر لواســانات به اتهامات ۵۱ نفر از جمله 
شهردار، اعضای شورای شهر برخی از کارمندان شهرداری و پیمانکاران توسط 

دادگاه کیفری یک استان تهران رسیدگی می شود.

اخبار کوتاه


